
Protokół Nr XX/12
Rady Miejskiej w Szydłowcu
z dnia 19 października 2012r.

Sesja odbyła się  w sali  Szydłowieckiego Centrum Kultury i  Sportu– 
Zamek przy ul. gen. J. Sowińskiego 2. 
Na  sesji  obecnych  było  12  radnych.  Nieobecni  usprawiedliwieni:  radna 
Krystyna Bednarczyk, 
W  sesji  udział  wzięli  –  zastępca  burmistrza  K. Ziółkowski,  skarbnik 
I. Czarnota,  sekretarz  D.  Kubiś,  radca  prawny  M.  Gawiński,  główny 
specjalista  do  spraw  organizacyjno-prawnych  i nadzoru  B.  Boruszewski, 
sołtysi, kierownicy wydziałów i jednostek podlegających Gminie oraz osoby 
zaproszone

Ad.1.
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Artur Łyczek otworzył sesję, powitał 
zebranych i przewodniczył obradom.

Przewod.  obrad  stwierdził  prawomocność  obrad  na  podstawie  listy 
obecności.

Ad.2.
Przewod. obrad przedstawił ustalony porządek sesji:
1. Otwarcie obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu Nr XIX/12 z dnia 12 września 2012 r.
4. Informacja z prac burmistrza pomiędzy sesjami.
5. Informacja  burmistrza  o  wprowadzeniu  zmian  w  budżecie  w  trybie 

art. 257 pkt 1 ustawy o finansach publicznych.
6. Informacja o realizacji uchwał Rady podjętych na ostatniej sesji.
7. Informacja  o  przebiegu  wykonania  budżetu  Gminy  Szydłowiec  za 

I półrocze 2012 r.
8. Odczytanie  uchwały  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej  w  Warszawie  Zespół  w  Radomiu  w  sprawie  opinii 
o przedłożonej  przez  Burmistrza  Szydłowca  informacji  o  przebiegu 
wykonania  budżetu  Gminy  za  I  półrocze  roku 2012,  kształtowaniu  się 
Wieloletniej Prognozy Finansowej a także o przebiegu realizacji planów 
finansowych instytucji kultury.

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2011/12, 
w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów.



10. Sprawozdanie z pracy Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie za rok 2011/2012.

11. Podjęcie uchwał w sprawie:  
a) udzielenia pomocy rzeczowej dla powiatu szydłowieckiego.
b) zmiany uchwały Nr 69/XVII/07 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 

29  października  2007  r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia 
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  obszaru 
południowo-zachodniej części miasta Szydłowca, uściśloną uchwałą Nr 
194/XL/09 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 2 lipca 2009 r.

c) świadczeń  wynikających  ze  Statutu  Samorządowego  Zakładu  Usług 
Komunalnych w Szydłowcu.

d) podziału  gminy  Szydłowiec  na  okręgi  wyborcze,  ustalenia  ich 
numerów i granic oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu,

12. Informacja  Przewodniczącej  Rady  o  oświadczeniach  majątkowych 
złożonych przez radnych.

13. Interpelacje i zapytania radnych.
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
15. Informacja  przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  pismach  i  wnioskach 

skierowanych  do  Rady  w okresie  między  sesjami  oraz  trybie  ich 
załatwienia. 

16. Sprawy różne.
17. Zamknięcie obrad.

Radny  T.  Poziomkowski zawnioskował  o  zmianę  w  porządku  obrad 
polegającą na przeniesieniu punktu 7, 8, 9 i 10 po punkcie „podjęcie uchwał 
w sprawie”

Przewod. obrad poddał wniosek pod głosowanie:
za – 13 głosów /jednogłośnie/

Przewod. obrad odczytał porządek obrad po zmianach.

1. Otwarcie obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu Nr XIX/12 z dnia 12 września 2012 r.
4. Informacja z prac burmistrza pomiędzy sesjami.
5. Informacja burmistrza o wprowadzeniu zmian w budżecie w trybie 

art. 257 pkt 1 ustawy o finansach publicznych.
6. Informacja o realizacji uchwał Rady podjętych na ostatniej sesji.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) udzielenia pomocy rzeczowej dla powiatu szydłowieckiego.
b) zmiany  uchwały  Nr  69/XVII/07  Rady  Miejskiej  w  Szydłowcu 

z dnia  29  października  2007  r.  w  sprawie  przystąpienia  do 
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sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego  obszaru  południowo-zachodniej  części  miasta 
Szydłowca,  uściśloną  uchwałą  Nr  194/XL/09  Rady  Miejskiej 
w Szydłowcu z dnia 2 lipca 2009 r.

c) świadczeń  wynikających  ze  Statutu  Samorządowego  Zakładu 
Usług Komunalnych w Szydłowcu,

d) podziału  gminy  Szydłowiec  na  okręgi  wyborcze,  ustalenia  ich 
numerów  i  granic  oraz  liczby  radnych  wybieranych  w  każdym 
okręgu, 

8. Informacja  o  przebiegu  wykonania  budżetu  Gminy  Szydłowiec  za 
I półrocze 2012 r.

9. Odczytanie  uchwały  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej  w Warszawie  Zespół  w Radomiu w sprawie  opinii 
o przedłożonej  przez  Burmistrza  Szydłowca informacji  o  przebiegu 
wykonania budżetu Gminy za I półrocze roku 2012, kształtowaniu się 
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  a także  o  przebiegu  realizacji 
planów finansowych instytucji kultury.

10. Informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  za  rok  szkolny 
2011/12, w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów.

11. Sprawozdanie  z  pracy  Zespołu  Interdyscyplinarnego  ds. 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie za rok 2011/2012.

12. Informacja  Przewodniczącej  Rady  o  oświadczeniach  majątkowych 
złożonych przez radnych.

13. Interpelacje i zapytania radnych.
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
15. Informacja przewodniczącego Rady Miejskiej o pismach i wnioskach 

skierowanych  do  Rady  w okresie  między  sesjami  oraz  trybie  ich 
załatwienia. 

16. Sprawy różne.
17. Zamknięcie obrad.

Ad.3.
Przewod. obrad poinformował, że  protokół Nr XIX/12 z dnia 12 września 
2012 r.  był wyłożony do wglądu i ewentualnych uzupełnień w Biurze Rady 
Miejskiej  w obowiązującym terminie.  Nie zgłoszono uwag i wniosków do 
protokołu wobec powyższego zaproponował przyjęcie go bez odczytania.

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie  protokołu Nr XIX/12 z dnia 12 
września 2012 r. 
za –13 głosów. /jednogłośnie/
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Ad.4.
Informację z prac burmistrza pomiędzy sesjami Rady Miejskiej  za okres  od 
dnia 12 września  do dnia  19 października 2012 roku  przedstawił  zastępca 
burmistrza Krzysztof Ziółkowski.
Poinformował, że zostały wydane następujące zarządzenia:
1. Zarządzenie Nr 95/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 24 września 2012 

roku w sprawie uchylenia Zarządzenia Burmistrza Szydłowca Nr 53/2012 
z dnia 12 czerwca 2012 roku w sprawie emisji obligacji komunalnych.

2. Zarządzenie Nr 96/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 28 września 2012 
roku  w sprawie  zmian  w  planie  dochodów  i  wydatków  budżetu  oraz 
planie finansowym zadań z zakresu administracji rządowej na rok 2012.

3. Zarządzenie  Nr  97/2012  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  1  października 
2012 roku w sprawie ogłoszenia przetargu ustnego nieograniczonego na 
sprzedaż  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Szydłowiec  oraz 
powołania komisji przetargowej.

4. Zarządzenie  Nr  98/2012  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  1  października 
2012 roku w sprawie ogłoszenia przetargu ustnego nieograniczonego na 
sprzedaż  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Szydłowiec  oraz 
powołania komisji przetargowej.

5. Zarządzenie  Nr  99/2012  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  2  października 
2012 roku w sprawie przeznaczenia lokali mieszkalnych do sprzedaży na 
rzecz  najemców  w drodze  bezprzetargowej  oraz  ogłoszenia  wykazu 
nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży.

6. Zarządzenie  Nr  100/2012 Burmistrza  Szydłowca z  dnia  2 października 
2012 roku w sprawie zatwierdzenia uchwały Nr 4/2012 ogólnego zebrania 
członków Wspólnoty Gruntowej wsi Szydłówek I z dnia 8 września 2012 
roku  w  sprawie  przekazania  w bezpłatne  użyczenie  na  rzecz  Gminy 
Szydłowiec  nieruchomości należących  do  Wspólnoty  Gruntowej  wsi 
Szydłówek I  oraz  zmiany  uchwały  Nr  3/2012  ogólnego  zebrania  osób 
uprawnionych  do  udziału  we  Wspólnocie  Gruntowej  wsi  Szydłówek  I 
z dnia  24  marca  2012  roku  w  sprawie  uchwalenia  regulaminu 
użytkowania gruntów i urządzeń spółki przez jej członków.

7. Zarządzenie Nr 101/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 10 października 
2012 roku w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków budżetu oraz 
planie finansowym zadań z zakresu administracji rządowej na rok 2012.

8. Zarządzenie Nr 102/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 16 października 
2012 roku w sprawie przeznaczenia lokali mieszkalnych do sprzedaży na 
rzecz  najemców  w  drodze  bezprzetargowej  oraz  ogłoszenia  wykazu 
nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży.

9. Zarządzenie Nr 103/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 16 października 
2012 roku w sprawie powołania rzeczoznawców do szacowania zwierząt, 
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produktów pochodzenia zwierzęcego oraz sprzętu przy zwalczaniu chorób 
zakaźnych zwierząt.

10. Zarządzenie Nr 104/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 16 października 
2012 roku w sprawie zatwierdzenia uchwały Nr 4/2012 ogólnego zebrania 
osób uprawnionych do udziału we Wspólnocie Gruntowej wsi  Hucisko 
z dnia  7  października  2012  roku  w  sprawie  przekazania  w  bezpłatne 
użyczenie  na  rzecz  Gminy  Szydłowiec  nieruchomości  należących  do 
Wspólnoty Gruntowej wsi Hucisko.

Burmistrz  skierował  do  Rady  Miejskiej  w  Szydłowcu  następujące 
projekty uchwał:
1. Projekt  uchwały  w  sprawie  świadczeń  wynikających  ze  statutu 

Samorządowego Zakładu Usług Komunalnych w Szydłowcu.
2. Projekt  uchwały  w  sprawie  podziału  gminy  Szydłowiec  na  okręgi 

wyborcze,  ustalenia  ich  numerów  i  granic  oraz  liczby  radnych 
wybieranych w każdym okręgu.

3. Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od 
nieruchomości.

4. Projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego za 2013 rok.

5. Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od 
środków transportowych.

Ponadto Burmistrz:
- udzielał odpowiedzi na interpelacje radnych oraz wnioski komisji stałych 

Rady Miejskiej w Szydłowcu.
- wyraził zgodę na dokonanie 1 umorzenia w podatku od nieruchomości dla 

osoby fizycznej na łączną kwotę 43,00 zł.

Ad.5.
Skarbnik Gminy I.  Czarnota poinformowała,  że w trybie  art.  257 pkt 1 
ustawy o finansach publicznych pomiędzy sesjami, tj. od dnia 12 września do 
19 października 2012 r. wprowadzone zostały następujące zmiany w budżecie 
gminy Szydłowiec na 2012r.:

Zarządzeniem  Nr  96/2012  Burmistrza  Szydłowca  z  dnia  28  września 
2012r. dokonano zmian w planie dochodów i wydatków, jak niżej:

1. W  rozdziale  85216  –  Dec.  Wojewody  Mazowieckiego  Nr  159  z  dnia 
31 sierpnia 2012r – zwiększenie planu dochodów o kwotę 100 100 zł – na 
dofinansowanie wypłat zasiłków stałych.

2. W  rozdziale  85295  –  Dec.  Wojewody  Mazowieckiego  Nr  168  z  dnia 
19 września 2012r – zwiększenie planu dochodów o kwotę 12 000 zł – na 
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pomoc  finansową  realizowaną  na  podstawie  rządowego  programu 
wspierania niektórych osób pobierających świadczenia pielęgnacyjne.

3. W  rozdziale  85213  –  Dec.  Wojewody  Mazowieckiego  Nr  50  z  dnia 
21 września 2012r – zwiększenie planu dochodów o kwotę 5 600 zł – na 
opłacanie  składek  na  ubezpieczenie  zdrowotne  za  osoby  pobierające 
zasiłki celowe.

Zwiększenie o kwotę 117 700 zł.

Zarządzeniem Nr 101/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 10 października 
2012r. dokonano zmian w planie dochodów i wydatków, jak niżej:

1. W rozdziale 85212 – Dec. Wojewody Mazowieckiego 181/2012 z dnia 21 
września 2012r. zmniejszenie planu dochodów o kwotę  77 517 zł – na 
pomoc  finansową  realizowaną  na  podstawie  rządowego  programu 
wspierania niektórych osób pobierających świadczenia pielęgnacyjne

Zwiększenie o kwotę  77 517 zł.

Ogółem zwiększenia dochodów w okresie  od 12 września 2012r.  do 19 
października 2012r. to kwota 195 217 zł.

Ad.6.
Zastępca  burmistrza  K.  Ziółkowski  przedstawił informację  z  realizacji 
uchwał  podjętych  na  ostatniej  sesji.  Poinformował,  że  na  ostatniej  sesji 
w dniu 12 września br. Rada podjęła uchwały: Nr 119 - została zrealizowana, 
Nr  120  jest  w trakcie  realizacji,  Nr  121  jest  w trakcie  realizacji,  Nr  122 
wejdzie  w życie  z  dniem 1 stycznia  2013 r.,  Nr  123  wejdzie  w życie  po 
upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Mazowieckiego,  Nr  124  jest  w  trakcie  realizacji,  Nr  125  jest  w  trakcie 
realizacji, Nr 126  wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2013 r.,  Nr 127 jest 
w trakcie realizacji, Nr 128 jest w trakcie realizacji, Nr 129 jest realizowana. 

Ad.7a.
Naczel.  K.  Piotrowski przedstawił  proj.  uchwały  w  sprawie  udzielenia 
pomocy rzeczowej dla powiatu szydłowieckiego.

Poinformował,  że  „budowa  chodnika  przy  drodze  powiatowej 
w miejscowości  Wysoka  na  odcinku  od  drogi  prowadzącej  do  szkoły 
w kierunku  Szydłowca,  odcinek  około  270  m  –  do  wysokości  cmentarza 
przyczyni się do poprawienia bezpieczeństwa mieszkańców wsi,  zwłaszcza 
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dzieci  dochodzących  do  szkoły.  Pomoc  udzielona  dla  Powiatu  pozwoli 
zrealizować dłuższy odcinek chodnika.”

Opinie komisji:
Komisja Budżetu- zapoznała się z projektem 
Komisja Infrastruktury - zapoznała się z projektem 
Komisja Edukacji – zaopiniowała powyższy projekt uchwały pozytywnie
Komisja Rewizyjna – zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.
Komisja Statutowa – zapoznała się z projektem

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/

Ad.7b.
Insp.  A.  Krzewiński odczytał  proj.  uchwały  w  sprawie zmiany  uchwały 
Nr 69/XVII/07 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 29 października 2007 r. 
w sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  obszaru  południowo-zachodniej  części 
miasta  Szydłowca,  uściśloną  uchwałą  Nr  194/XL/09  Rady  Miejskiej 
w Szydłowcu z dnia 2 lipca 2009 r.

„Na podstawie uchwały Nr 69/XVII/07 Rady Miejskiej w Szydłowcu 
z dnia 29 października 2007 r.,  uściśloną następnie  uchwałą Nr 194/XL/09 
Rady  Miejskiej  w Szydłowcu  z  dnia  2  lipca  2009  r.  korygującą  granice 
obszaru  opracowania,  sporządzono  projekt  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  obszaru  południowo-  zachodniej  części 
miasta Szydłowca.

Zgodnie  z  wymaganiami  wynikającymi  z  art.  17  ustawy  z  dnia  27 
marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j. Dz. U. 
z 2012 r.,  poz.  647)  projekt  planu został  poddany procedurze  opiniowania 
i uzgodnień a następnie został wyłożony do publicznego wglądu. W trakcie 
wyłożenia  zgłoszone zostały  uwagi  dotyczące  zmian  do zaproponowanego 
w planie  układu  komunikacyjnego  oraz  funkcjonalno-  przestrzennego  na 
niektórych terenach. 

Ponadto  po  zakończeniu  wyłożenia  wpłynęły  dodatkowe  uwagi 
proponujące  zmianę  przebiegu  obwodnicy  miasta  Szydłowca  na  odcinku 
między ul. Piaskową a ul. Folwarczną. 

W  wyniku  przeprowadzonej  analizy  uznano,  że  część  zgłoszonych 
uwag  może  być  uwzględniona.  Wymagać  to  będzie  wprowadzenia  zmian 
w układzie  funkcjonalno-  przestrzennym  i komunikacyjnym  na  części 
terenów. 
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W  celu  usprawnienia  dalszego  procedowania  prac  nad  planem 
proponuje  się  wydzielenie  tych  terenów  z  obszaru  objętego  niniejszym 
planem  i  poddanie  ich  odrębnemu  procedowaniu.  Takie  rozwiązanie  daje 
możliwość  uchwalenia  w  pierwszej  kolejności  planu  miejscowego  dla 
zdecydowanej większości obszaru objętego pierwotnym zakresem uchwały. 

Za  takim  rozwiązaniem  przemawiają  również  względy  gospodarcze 
samorządu jak również dobro lokalnej społeczności, w interesie których leży 
uchwalenie projektowanego planu miejscowego. W przypadku nie przyjęcia 
proponowanego  uchwałą  rozwiązania,  procedura  sporządzania  planu 
miejscowego  uległa  by  znacznemu  wydłużeniu,  co  w konsekwencji 
opóźniłoby proces inwestowania w granicach obszaru objętego planem. 

Biorąc  powyższe  pod  uwagę  proponuje  się  uchwalanie  planu 
miejscowego w dziewięciu częściach:
- część I stanowiąca obszar określony w granicach zgodnych z załącznikiem 

graficznym do uchwały nr 194/XL/09 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 
2 lipca 2009 r.  z wyłączeniem części  II,  III,  IV, V, VI, VII,  VIII i  IX 
obejmujący zdecydowaną większość obszaru objętego planem, 

- część  II,  stanowiąca  obszar  położony  w  rejonie  ulic  Sowińskiego, 
Narutowicza oraz projektowanej zachodniej obwodnicy miasta,

- część  III,  stanowiąca  obszar  położony  w  rejonie  ulic  Narutowicza, 
Partyzantów, Folwarcznej i Małej. 

- część  IV,  stanowiąca  obszar  położony  kolejno  rejonie  ulic  Kamiennej 
i Folwarcznej  obejmujący  działki  nr  4799,  4354,  4362,  4363/1,  4452, 
4453, 4454, 4455, 4456

- część  V,  stanowiąca  obszar  położony  w  południowej  części  miasta 
Szydłowca  przy  ul. Kościuszki  obejmujący  działki:  1850,  1851,  1852, 
1853, 1854, 1855/2, 1855/1, 1856, 1857/1, 1857/2, 1857/3, 1858, 1859 
oraz 1860.

- część VI, stanowiąca południowy fragment działki nr 3271/1 położony na 
gruntach rolnych VI klasy bonitacyjnej

- części VII, VIII i IX, obejmujące tereny, na których planuje się zmianę 
przebiegu odcinka obwodnicy Szydłowca.

Należy  również  zaznaczyć,  iż  sporządzanie  oraz  uchwalanie  planu 
miejscowego  w częściach  nie  będzie  wywierać  negatywnego  wpływu  na 
spójność rozwiązań przestrzennych dla tego terenu bowiem projekt planu był 
sporządzony  oraz  uzgadniany  w jednolitej  formie.  Proces  podziału 
opracowania polegać będzie jedynie na wydzielenie z tekstu i rysunku planu 
ustaleń dla terenów znajdujących się w części II, III, IV, V, VI, VII, VIII i IX 
gdyż te tereny będą poddane dalszej procedurze planistycznej.” 

Opinie komisji:
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Komisja  Infrastruktury  –powyższy  projekt  uchwały  zaopiniowała 
pozytywnie
Komisja Budżetu- powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Edukacji –powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Rewizyjna –ww. projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie.
Komisja Statutowa – zapoznała się z ww. proj. uchwały

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 14 głosów /jednogłośnie/

Ad.7c.
Dyr. SZUK T. Świercz  odczytał proj. uchwały oraz uzasadnienie do proj. 
uchwały  w sprawie  świadczeń  wynikających  ze  statutu  Samorządowego 
Zakładu Usług Komunalnych w Szydłowcu.

„Zarządzenie  Burmistrza  Miasta  Szydłowca  z  30  stycznia  2008  r., 
w sprawie  ustalenia  stawek  opłat  za  usługi  świadczone  na  rzecz  gminy 
obowiązywało  dla  Jednostki  Budżetowej  Miejskie  Wysypisko  Śmieci. 
Z uwagi na fakt przejęcia,  w dniu 01.10.2012 r. Składowiska Odpadów na 
ul. Piaskowej, przez Samorządowy Zakład Usług Komunalnych, aktualizacji 
i przystosowania do istniejącego stanu prawnego wymaga zmiana stawek na 
świadczone  usługi.  W  czasie  obowiązywania  cennika  usług  następowały 
wzrosty  cen  paliw,  stawek  najniższego  wynagrodzenia  pracowników  oraz 
inflacja.”

Opinie komisji:
Komisja  Infrastruktury-powyższy  projekt  uchwały  zaopiniowała 
pozytywnie
Komisja Budżetu- powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Edukacji –powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Rewizyjna –ww. projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie.
Komisja Statutowa – pozytywnie zaopiniowała proj. uchwały

Radny M. Plewa  stwierdził, iż po przeczytaniu § 2 tej uchwały ma pewną 
wątpliwość  odnośnie  zapisu  i  nie  jest  pewien  czy  kalkulacja  służy  do 
rozliczania dotacji czy stawki służą do rozliczania dotacji. 
Odczytał § 2.”Upoważnia się Burmistrza Szydłowca do zatwierdzenia stawek 
za usługi wymienione w § 1, na podstawie kalkulacji  przedstawionej  przez 
Dyrektora  Samorządowego  Zakładu  Usług  Komunalnych  w  Szydłowcu, 
służącej do rozliczenia dotacji.”
Jego  zdaniem  należałoby  zapisać  –  na  podst.  kalkulacji  i  dalej  do 
zatwierdzania  stawek  służących  do  rozliczania  dotacji.  Radny  chciałby 
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uściślić, żeby ta uchwała brzmiała tak jak powinna. Chodzi mu o to, co służy 
do rozliczenia - kalkulacje czy stawki już ustalone na podstawie kalkulacji. 
Wg. niego to będą stawki, które służą do rozliczenia dotacji.

Dyr. T. Świercz zaproponował autopoprawkę o następującym brzmieniu
„Upoważnia  się  Burmistrza  Szydłowca  do zatwierdzenia  stawek  za  usługi 
wymienione w § 1, na podstawie kalkulacji przedstawionej przez Dyrektora 
Samorządowego Zakładu Usług Komunalnych w Szydłowcu, służących do 
rozliczenia.”

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały wraz z autopoprawką.
Głosowanie: za – 13 głosów /jednogłośnie/

Ad.7c.
Radny  M.  Plewa  zawnioskował  o  nie  odczytywanie  załącznika  do  proj. 
uchwały  nad  którym  RM  będzie  w  tym  punkcie  obrad  procedowała. 
Stwierdził,  iż  wszyscy  dokładnie  z  tym  załącznikiem  zapoznali  się  na 
posiedzeniach komisji.

Przewod. obrad poddał pod głosowanie wniosek radnego:
za – 9 głosów, przeciwnych – 3 głosy, wstrzymujących się – 1 głos.

Sekretarz D. Kubiś przedstawiła proj. uchwały oraz uzasadnienie do proj. 
uchwały w sprawie podziału gminy Szydłowiec na okręgi wyborcze, ustalenia 
ich numerów i granic oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu,

Poinformowała, że w dniu 1 sierpnia 2011 roku weszła w życie ustawa 
z dnia  5 stycznia  2011 r.  –  Kodeks wyborczy (Dz.U.  Nr 21,  poz.  112 ze 
zmianami),  który  wprowadził  zasadę,  że  w każdym  okręgu  wyborczym 
tworzonym  dla  wyboru  rady  w  gminie  niebędącej  miastem  na  prawach 
powiatu wybiera się 1 radnego (art. 418 § 1)

Jednocześnie przepis art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. – 
Przepisy wprowadzające ustawę – Kodeks wyborczy (Dz.U. Nr 21, poz. 113 
ze zmianami), która weszła w życie w dniu 1 sierpnia 2011 r., zobowiązuje 
rady gmin do dokonania podziału gminy na okręgi wyborcze w wyborach do 
rady gminy, w terminie 15 miesięcy od dnia wejścia w życie tej ustawy, tj. do 
1 listopada 2012 r. 

Zgodnie z art. 419 § 2 Kodeksu wyborczego Rada Miejska dokonuje 
podziału  na  okręgi  wyborcze,  ustalając  ich  granice  i  numery  oraz  liczbę 
radnych wybieranych w każdym okręgu, na wniosek Burmistrza.
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Proponowany podział gminy na okręgi wyborcze pozostaje w zgodzie 
z regułą,  że o ich wielkości  decyduje liczba mieszkańców przypadająca na 
1 mandat,  zwana  jednolitą  normą  przedstawicielstwa  ustaloną  zgodnie 
z art. 419 § 2 Kodeksu wyborczego. 

Na dzień 30 września 2012 r. liczba mieszkańców gminy ujętych 
w stałym rejestrze wyborców gminy Szydłowiec wynosiła 19.447 osób. 
Z  podzielenia  liczby  mieszkańców  na  liczbę  wybieranych  radnych  –  15, 
jednolita norma przedstawicielstwa w gminie  Szydłowiec wynosi  1.297 
osób.

We wstępnym etapie dokonywania podziału gminy na okręgi wyborcze 
ustalono  czy  poszczególne  jednostki  pomocnicze  gminy  –  sołectwa  oraz 
miasto Szydłowiec spełniają kryteria utworzenia w nich okręgu wyborczego. 
Zgodnie z art. 419 § 2 pkt 1 Kodeksu wyborczego obliczono ułamki liczby 
mandatów przypadające poszczególnym sołectwom oraz miastu Szydłowiec, 
dzieląc  liczbę  mieszkańców  przez  jednolitą  normę  przedstawicielstwa. 
Ułamki liczby mandatów równe lub większe od 0,5 zaokrąglono w górę do 
liczby całkowitej, natomiast ułamki mniejsze od 0,5 zostały odrzucone.
Przy  podziale  na  okręgi  liczba  mieszkańców  w  danym  okręgu  powinna 
mieścić  się między 0,50 a 1,49 jednolitej  normy przedstawicielstwa tj.  dla 
gminy  Szydłowiec minimalna  liczba  mieszkańców w okręgu to 649 osób, 
maksymalna liczba mieszkańców w okręgu 1.945 osób.

W  wyniku  analizy  obliczeń  ustalono,  ze  układ  przestrzenny  gminy 
w powiązaniu  z  liczbą  mieszkańców,  dla  zachowania  jednolitej  normy 
przedstawicielstwa powoduje konieczność:
1. podziału miasta Szydłowca na 9 okręgów wyborczych
2. utworzenia na terenach wiejskich gminy 6 okręgów wyborczych, poprzez 

połączenie 22 sołectw w 6 okręgów wyborczych.  
Liczba  mieszkańców  miasta  Szydłowca  na  dzień  30  września  2012  r. 
wynosiła  12.201  osób  co  podzielone  przez  liczbę  stanowiącą  normę 
przedstawicielstwa 1.296 daje w zaokrągleniu 9 mandatów.
Liczba mieszkańców sołectw gminy Szydłowiec na dzień 30 września 2012 r. 
wynosiła  7.246  osób,  co  podzielone  przez  liczbę  stanowiącą  normę 
przedstawicielstwa 1.296 daje w zaokrągleniu 6 mandatów. 

Podziału  gminy  na  okręgi  wyborcze  dokonano  zgodnie  z  zasadami 
określonymi w Kodeksie wyborczym oraz wytycznymi Państwowej Komisji 
Wyborczej zawartymi w uchwale z dnia 7 maja 2012 r. 

Mając powyższe na uwadze podjęcie uchwały jest niezbędne i zasadne.
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Opinie komisji:
Komisja Infrastruktury – zapoznała się z powyższym proj. uchwały
Komisja Budżetu- powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Edukacji –powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie
Komisja Rewizyjna – zapoznała się z powyższym proj. uchwały.
Komisja Statutowa – pozytywnie zaopiniowała proj. uchwały

Radny M. Plewa oświadczył,  iż  jest  to  jedna z  najlepiej  przygotowanych 
uchwał,  jakie  mu  się  zdarzyło  uchwalać.  Stwierdził,  że  wykonano  dużo 
ciężkiej  pracy.  Pogratulował  za  świetne  i  profesjonalne  zrobienie  tego 
projektu.

Przewod. obrad poddał pod głosowanie proj. uchwały.
głosowanie: za – 13 głosów /jednogłośnie/

Ad.8.
Informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy Szydłowiec za I półrocze 
2012 r. przedstawiła Skarbnik I. Czarnota w celu zapoznania się przez Radę 
Miejską.

Dochody budżetu Gminy Szydłowiec na 2012r.  zaplanowano w kwocie – 
60.159.085 zł. 
W I  półroczu  dochody  uzyskano  w kwocie  28.373.383,49  zł,  co  stanowi 
47,2 % planu. 
Dochody majątkowe wyniosły 3.889.968,91 zł i stanowiły ok.27,4 % planu 
Dochody  bieżące  wyniosły  24.484.414,58  zł  i  stanowiły  53,3  % dochodów 
ogółem.
Za  okres  I  półrocza  2012r.  dochody  bieżące  są  niższe  od  wydatków 
bieżących  po  stronie  planu  i  wykonania,  co  narusza  art.  242  ustawy 
o finansach publicznych.

1. Po stronie planu budżetu
Zarządzeniem Nr 60/2012 Burmistrza Szydłowca z dnia 29 czerwca 2012r. 
mylnie  wprowadzono  zmiany  w  planie  wydatków  budżetu  na  2012  rok 
polegających między innymi na przeniesieniu planu wydatków majątkowych 
na wydatki bieżące, w związku ze zmianą rodzaju dokonywanych wydatków 
współfinansowanych  ze  środków  z  Unii  Europejskiej.  Powyższa  sytuacja 
spowodowała, że planowane wydatki bieżące przewyższyły dochody bieżące. 
Regionalna Izba Obrachunkowa po zbadaniu Zarządzenia  zakwestionowała 
powyższe zmiany budżetu. Gmina przed podjęciem czynności nadzorczych 
przez Regionalną Izbę Obrachunkową Zarządzeniem Burmistrza Nr 69/2012 
z dnia 11 lipca 2012r. dokonała uchylenia kwestionowanych zmian w planie 
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wydatków majątkowych.  Zmiany te zostały przeprowadzone w m-cu lipcu 
2012,  tj.  w  kolejnym  okresie  sprawozdawczym.  Dlatego  też  różnice  te 
wystąpiły w I półroczu br. 

2. Po stronie wykonania
Za  pierwsze  półrocze  2012r.  wydatki  bieżące  przewyższyły  wykonane 
dochody  bieżące  powiększone  o  wolne  środki  w  kwocie  296.325,62  zł. 
Powodem  zaistniałej  sytuacji  było  zwiększenie  w  I  półroczu  wydatków 
bieżących związanych z wypłatą wyrównania wynagrodzeń dla nauczycieli za 
2011r., dodatkowego wynagrodzenia rocznego dla nauczycieli, dodatkowego 
wynagrodzenia  rocznego  pracownikom  oraz  75%  odpisu  na  zakładowy 
fundusz  świadczeń  socjalnych.  Planując  budżet  na  2012  rok  zakładano 
wyższą  ściągalność  zaległości  podatkowych  w  I  półroczu,  a  głównie  od 
lokalnego  przedsiębiorcy,  którego  zaległość  w  podatku  od  nieruchomości 
wynosi ok. 500. 000 zł. 

W  strukturze  dochodów  ogółem  Gminy  Szydłowiac  najwyższą  pozycje 
stanowią subwencje – 39%, następnie dotacje i dopiero dochody własne. 

Niskie wykonanie w dotacjach celowych na inwestycje związane jest 
z bieżąca  realizacją  zadań  majątkowych.  Dotacje  przekazane  zostaną 
w momencie  zakończenia  inwestycji,  po  protokolarnym  odbiorze  robót. 
Zadania  współfinansowane  środkami  z  budżetu  Unii  Europejskiej 
finansowane  są  w  formie  zaliczkowej.  Oznacza  to,  iż  najczęściej  czas 
płatności za wykonane roboty następuje co 2 m-ce. 
W nieznacznym stopniu wykonano dochody ze sprzedaży majątku. Przyczyną 
nieproporcjonalnej realizacji tych dochodów jest tryb przetargowy sprzedaży, 
który da efekt finansowy w II półroczu 2012 r.

Wydatki wykonano w kwocie 28.205.581,11. zł tj.: w 46,9 % planu.
W strukturze wydatków dominowały wydatki bieżące. Ich udział kształtował 
się  na  poziomie  53,80  %.  Wydatki  majątkowe  zostały  wykonane 
w wysokości 3.323.614,95 zł  tj.: w 23,8 % uchwalonego planu i stanowiły 
11,8 % wykonanych wydatków ogółem. 
Największy udział  w wydatkach ogółem stanowiły  wydatki  poniesione  na 
oświatę –  59,45 % i na pomoc społeczną 52,6 %. 
Wysokie wykonanie wydatków było również w rozdz.  75412 Ochotnicze 
Straże Pożarne. W okresie od 1 marca do 25 czerwca br. na terenie miasta 
i gminy  Szydłowiec  miały  miejsce  masowe  udziały  jednostek  OSP  naszej 
gminy w akcjach gaszenia pożarów nieużytków, traw, lasów. W w/w okresie 
zanotowano  361  zdarzeń.  W  związku  z  tym  poniesiono  znaczne  koszty 
udziału  w  akacjach  ratowniczo  –  gaśniczych  oraz  straty  w  sprzęcie 
pożarniczym. 
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Poczynione  wydatki  w  I  półroczu  2012  roku  były  niezbędne  dla 
zapewnienia  gotowości  operacyjno-technicznej  jednostek  do  działań 
gaśniczych i ratowniczych.
 

Z  punktu  widzenia  istotności  dla  budżetu  gminy  obniżony  stopień 
realizacji  planu  wydatków  wystąpił  w działach  600,  710,  853  i  921  – 
uśrednione ok. 10 % . Jednak realizacja zadań w tych działach przewidziana 
została na II półrocze 2012r.  
Stan  zadłużenia na  30  czerwca  2012  r.  bez  wyłączeń  wynosi  40,93%, 
natomiast po wyłączeniu (kredyt krótkoterminowy) 40,5%. Wskaźniki mieszczą 
się w granicach określonych w ustawie o finansach publicznych. 

Samorządowy  Zakład  Budżetowy w  związku  z  niższymi  przychodami, 
aniżeli  planowano  pierwotnie  realizował  tylko  obligatoryjne  zadania 
wynikające  ze  Statutu.  Koszty  z  tytułu remontów,  czy zakupu materiałów 
zostały zweryfikowane do koniecznego minimum. Zakład zdaje sobie sprawę 
z sytuacji złej kondycji na lokalnym rynku, co za tym idzie wstrzymuje się 
z realizacją inwestycji i planowanych wydatków rzeczowych.
Stan środków obrotowych na koniec okresu sprawozdawczego - 
374.634,07 zł

Stan należności : 310 071,45 zł 
Stan zobowiązań: 694 663,49 zł 

Głównym  problemem  z  jakim  boryka  się  zakład  od  kilku  lat  są 
zaległości  w  opłatach  za  usługi.  Trudna  sytuacja  finansowa  odbiorców 
naszych usług, oraz brak pracy powoduje, że zadłużenia paraliżują sprawne 
funkcjonowanie zakładu. 

Na dzień 30 czerwca 2012 r. należności zakładu wynoszą 310 071,45 zł, 
(w tym wymagalne z tytułu świadczenia usług – 213.364,21 zł). Składają się 
na nie głównie należności od lokatorów z tytułu nieterminowego wnoszenia 
opłat czynszowych oraz opłat za wywóz nieczystości. 

Samorządowy  Zakład  Usług  Komunalnych  w  Szydłowcu  prowadzi 
windykację należności. Windykacja odbywa się zgodnie z ustawą o ochronie 
praw  lokatorów,  mieszkaniowym  zasobie  gminy  i  o  zmianie  kodeksu 
cywilnego.

Zakład administruje budynki socjalne, których stan techniczny z racji 
wieku jest  niezadowalający.  Potrzeby  remontowe tych budynków są  duże, 
a koszty  ich  utrzymania  znacznie  przewyższają  dochody.  Pomimo 
przeprowadzonych  licznych  remontów  i  napraw  wymagają  one  ciągłej 
modernizacji i nakładów finansowych. 
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Ponadto  lokale  socjalne  zamieszkują  osoby  najuboższe  oraz  osoby, 
które zostały eksmitowane z lokali mieszkalnych z powodu nieregulowania 
należnych opłat.

Czynsz  w  lokalach  socjalnych  zgodnie  z  ustawą  o  ochronie  praw 
lokatorów  nie  może  przekroczyć  50%  najniższego  czynszu  stosowanego 
w lokalach  mieszkalnych.  Aby  wyrównać  różnicę  pomiędzy  przychodami, 
a kosztami  SZUK otrzymał  dotację  przedmiotową  w kwocie  35.000,00  zł 
z przeznaczeniem na dopłaty do czynszu lokali socjalnych. 

Nieregularne  wnoszenie  opłat  powoduje  zachwianie  płynności 
finansowej zakładu i brak środków na terminową zapłatę zobowiązań.

Zobowiązania  wymagalne  zakładu  na  dzień  30.06.2012r.  wynoszą 
376.980,87 zł.
Zobowiązania wymagalne zakładu dotyczą:
- zobowiązań wobec wspólnot mieszkaniowych z tytułu zaliczek na zarząd 

nieruchomością  wspólną  oraz  bieżących  kosztów  utrzymania  lokali 
gminnych we wspólnotach mieszkaniowych – 297.527,93 zł

- zobowiązań z tytułu usług remontowych – 5.717,44 zł
- zobowiązań z tytułu dostaw wody i kanalizacji – 3.638,17 zł
- zobowiązań z tytułu wywozu nieczystości – 32.482,31 zł
- dostaw energii i paliw – 6.273,40 zł
- podatek, noty  – 19.907,46 zł
- pozostałe – 11.434,16 zł

Powodem wysokich zobowiązań są głównie opóźnienia w uiszczaniu 
opłat oraz wzrost kosztów utrzymania.  Z uwagi na nieregularne uiszczanie 
opłat przez odbiorców usług zakład nie jest w stanie regulować na bieżąco 
wszystkich swoich zobowiązań.

W okresie sprawozdawczym gmina Szydłowiec, jako właściciel lokali 
mieszkalnych  we  wspólnotach  mieszkaniowych  przekazała  Wspólnotom 
Mieszkaniowym 25.000,00 zł, jako zwrot kosztów ich utrzymania. Ponadto 
Zakład podpisał  również porozumienia  w sprawie rozłożenia  zaległości  na 
raty.  Dzięki  temu  zobowiązania  wobec  wspólnot  mieszkaniowych 
zmniejszyły się.

Szydłowieckie Centrum Kultury i Sportu - ZAMEK 

Stan  należności na  30  czerwca  2012  r.  wyniósł  2.762,72  zł w  tym 
wymagalnych  1.250 zł należności  dotyczyły  wynajmu  lokalu  i  sal 
zamkowych  administrowanych  przez  Szydłowieckie  Centrum  Kultury 
i Sportu – Zamek. Od należności wymagalnych naliczono odsetki w kwocie 
24,79 zł. 
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Zobowiązania wymagalne na dzień 30 czerwca 2012 r. wyniosły 18.529,66 
zł, które powstały z niezapłaconych zobowiązań za dostawę energii cieplnej. 
Zaległości  zostały  spłacone 27 lipca  br.  i  Szydłowieckie  Centrum Kultury 
i Sportu – Zamek nie zostało obciążone odsetkami od nieterminowych zapłat 
zobowiązań.  Od zobowiązań wymagalnych naliczono odsetki  w wysokości 
476,34 zł. Stan środków na dzień 30 czerwca 2012 r. wyniósł 2.819,28 zł.
Ad.9.
Odczytania uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Warszawie Zespół w Radomiu w sprawie opinii o przedłożonej informacji 
o  przebiegu  wykonania  budżetu  Gminy  Szydłowiec  za  I  półrocze  2012 
roku./w zał. do prot./ dokonał wiceprzewod. RM L. Jakubowski

Radna  D.  Jakubczyk oznajmiła,  że  zdaje  sobie  sprawę  jak  trudno 
w obecnych  czasach  wykonywać  jest  budżet  zwłaszcza  przy  realizacji  tak 
poważnego zadania, jakim jest Projekt kluczowy. 
Zwróciła się do Skarbnik z prośbą o uczulenie swoich służb, aby to wszystko 
bardziej  skoordynować  i  bardziej  nadzorować,  chociażby  pod  względem 
przekazu  i  płynności  środków  finansowych.  Zdaje  sobie  sprawę,  że  Min. 
Finansów nie przekazał pieniędzy, tj. około 600 tys. zł, co jest znaczną kwotą, 
ale  dzieje  się  to  w każdym samorządzie.  Stwierdziła,  że  są  sposoby  żeby 
sobie z tym poradzić. W budżecie gminy jest problem jeszcze inny. Planując 
budżet gminy było sygnalizowane, że są zawyżone dochody z mienia o ponad 
1 mln. zł. Bywały już takie lata, że Min. Finansów nie przekazywał do planu 
udziału  w  podatku  dochodowym  i  trzeba  było  sobie  z  tym  poradzić.  W 
przyszłości  należy  wziąć  to  pod  uwagę,  że  ewentualne  zachwianie  źródła 
dochodu  zachwieje  równowagę  budżetową.  Jeszcze  raz  zwróciła  się  o 
monitorowanie wydatków budżetowych. 
Jeżeli chodzi o stronę planu to rozumie, że to błąd ludzki – zdarza się i jest to 
do naprawienia. Natomiast wykonanie wydatków to się powtarza przez cały 
2011 rok – tak było na półrocze i zakończenie 2011 roku. W opinii RIO za 
2011 rok jest tłustym drukiem ostrzeżenie, aby takich praktyk nie stosować. 
Ponownie to się zdarza i jest to bardzo niepokojące. 
Przeanalizowała pobieżnie wydatki budżetu gminy i z jej spostrzeżeń wynika, 
że sprawy z tymi 300 tys. zł można było uniknąć.
Odpis na fundusz świadczeń socjalnych w oświacie dział 801 i 854 - ustawa 
o zakładowym funduszu  świadczeń  socjalnym mówi,  że  należy  przekazać 
75% do końca maja i to już i tak duży wysiłek dla budżetu gminy, pozostałą 
część do końca września. I gdyby ta relacja, ten przepis został zachowany to 
zdaniem radnej  udałoby  się  uniknąć tego zachwiania  o te  200 tys.  zł.  Bo 
okazuje  się,  że  odpis  ten został  wprowadzony już na  koniec czerwca i  to 
w 100%. Stwierdziła, że nie będzie wnikać, dlaczego tak sie stało, widocznie 
były  takie  potrzeby.  Trzeba  jednak  brać  pod  uwagę  trudną  sytuację 

16



budżetową i po jakimś dialogu z nauczycielami zrezygnować z tak dużego 
odpisu. Jej zdaniem to zaważyło na tym, że tak sie stało.
Jeżeli  chodzi  o  różnicę  tych  300  tys.  zł  to  prześledziła  trochę  wydatki 
remontowe i wydaje się,  że pewną część z nich można było przesunąć do 
realizacji na II półrocze, również wydatki w zakresie promocji ponad 61 % 
wykonania za I półrocze – można było trochę zaoszczędzić i tych 300 tys. zł 
można było uniknąć.
Dodała jeszcze, że Gmina i tak ponosi duży wysiłek, bo trzeba wypłacić 13 
pensję do końca marca, trzeba wypłacić uśrednienia dla nauczycieli to była 
kwota ponad 700 tys. zł – jako wydatek jednorazowy. Chociaż i tu należałoby 
się zastanowić, bo to tak jakby była wypłata 14 pensji. Czy za takie pieniądze 
nie  lepiej  uruchomić  jakieś  dodatkowe  zajęcia  dla  dzieci,  które  byłyby 
z korzyścią  dla  nich  a  nauczyciele  pobieraliby  wynagrodzenia.  Gmina  nie 
musiałaby wypłacać tych pustych pieniędzy. 
W tą sytuację w SZUK trudno jest jej uwierzyć. W poprzedniej opinii RIO 
było to poruszane.  Teraz to się  nasiliło.  Nie wiadomo,  jakie  kroki zostały 
poczynione  w  kierunku  zmniejszenia  zadłużenia.  Jej  zdaniem  to  już  to 
przekracza wszelkie granice. Bardzo ją dziwi opinia organu nadzorującego, 
jakim jest  RIO,  że  ceduje  to  na  Radę  Miejską.  Jej  zdaniem po  pierwsze 
burmistrz, jako pracodawca w stosunku do kierowników tych jednostek ma 
instrumenty w postaci prawa pracy czy przepisów o finansach publicznych 
gdzie można byłoby już podjąć konsekwencje czy jakieś środki. Rada nie jest 
pracodawcą  i  takich  instrumentów  nie  ma.  Tylko  Komisja  Rewizyjna 
mogłaby na tym polu coś  zadziałać. Ale to tylko tyle. 
SCKiS  –  dla  radnej  to  jest  szokiem,  że  doszło  tam  do  zobowiązań 
wymagalnych i odsetek. Była jedna taka jednostka, teraz są dwie. Za chwilę 
pojawi  się  trzecia.  Dlatego  też  wspólnie  trzeba  jakoś  sobie  pomóc 
i wypracować  jakieś  stanowisko,  jakiś  konsensus.  Zbliża  się  koniec  roku 
i znowu ta sytuacja się będzie powtarzała. Najwyższy czas żeby to przeciąć. 
Radna  przypomniała,  że  apelowała  już  przy  omawianiu  sprawozdania 
rocznego,  że  trzeba  z  tym  coś  zrobić.  Zwróciła  się  z  ogromną  prośbą, 
stwierdzając, że jak sami sobie nie pomożemy i nie zrobimy z tym porządku 
to tak będzie bez końca.

Radny  W.  Winiarski w  uzupełnieniu  wypowiedzi  radnej  D.  Jakubczyk 
stwierdził,  iż  wczoraj  na  posiedz.  Komisji  Budżetu  szczegółowo  była 
omawiana  opinia  RIO i  członkowie  Komisji  skupili  się  na  tych rzeczach, 
które wymagają naprawy. Jak wiadomo przekształcenie ZBK, MWŚ i całej 
mieszkaniówki w SZUK na dzień dzisiejszy żadnego efektu nie przyniosło. 
Każdy  zdaje  sobie  sprawę,  że  jeśli  chodzi  o  sprawy  mieszkaniowe 
i zadłużenia  dłużników  wobec  Gminy  a  Gminy  wobec  Wspólnot 
Mieszkaniowych powoduje to trudną sytuację, która wymaga czasu. Sprawa 
przejęcia z dniem 1 października MWŚ przez SZUK powoduje, że miniony 
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okres  1,5  roku  jest  stracony  żeby  ten  SZUK  prawidłowo  funkcjonował. 
Dlatego na posiedzeniu Komisji  Budżetu radni wnioskowali do Burmistrza 
o jak najszybsze zwołanie posiedzenia z dyrektorem, z księgową jak również 
z osobami, które merytorycznie przygotowywały do przekształcenia SZUK, 
czyli  naczelnika.  W  momencie  podejmowania  uchwał  zakładano,  że  to 
przyniesie jakieś korzyści jednak na dzień dzisiejszy tych korzyści nie ma. 
Wszyscy zdają sobie sprawę, że jest to działanie długofalowe, które wynika 
z pewnych zaniedbań lat poprzednich i tego nie trzeba ukrywać. Nie da się 
poprawić  tego  na  dziś,  ale  trzeba  zmobilizować  wszystkie  siły  żeby 
działalność  SZUK  poprawić.  Trzeba  usiąść,  rozmawiać  i  zacząć  działać. 
Pracować  nad  poprawą  finansów  naszej  gminy.  Jak  radna  D.  Jakubczyk 
wspomniała  będzie  trudno  spiąć  ten  budżet  nawet  w  ramach  2014  roku, 
chociaż wiadomo,  że zadłużenie  jest  na poziomie  40%, ale  jednak ustawa 
i WPF powoduje, że wskaźniki muszą być osiągnięte. 

Skarbnik  I.  Czarnota podziękowała  za  merytoryczne  podejście  do 
przedstawionej  przez  nią  informacji.  Zaprosiła  radnych  do  współpracy. 
Wspólne posiedzenie wszystkich komisji Rady Miejskiej powinno się odbyć 
w jak najszybszym terminie, żeby można było porozmawiać na temat SZUK 
i na temat wydatków realizowanych w budżecie.

Dyr. SZUK T. Świercz stwierdził, że na sesji w 2011 roku, kiedy objął to 
stanowisko  nie  krył  przed  Radą,  że  zadłużenie  w  stosunku  do  Wspólnot 
Mieszkaniowych  wynosiło  wtedy  382  tys.  zł.  SZUK  wszedł  z  „garbem” 
i teraz  trzeba się  pomału  prostować.  Jak  z  tego wyjść trzeba  się  wspólnie 
zastanowić. Poinformował, że pod koniec października chciałby przedstawić 
radnym rzeczowy raport biegłej na temat roku działalności - tego powiązania 
SZUK,  który  obsługuje  cmentarz,  targowisko  i  obsługuje  składowisko 
odpadów. 25 października SZUK otrzymał decyzję od Marszałka, że może 
przejąć tą instalację w sposób prawny. I ta instalacja została przejęta decyzją 
Burmistrza  z  dniem 28 września.  WMŚ zostało  zlikwidowane  a  powstało 
składowisko odpadów. Od tego momentu plany, które były od stycznia a nie 
były  realizowane,  bo  były  nałożone  na,  MWŚ  którego  SZUK  nie  mógł 
nadzorować,  bo  nie  miał  tytułu  prawnego  będą  mogły  być  realizowane. 
Stwierdził,  że  po  uregulowaniu  tych  wszystkich  formalności,  co  stało  się 
z dniem 1 października sytuacja powinna ulegać poprawie. 

Dyr. M. Bernatek poinformowała, że te zobowiązania to są zobowiązania za 
ogrzewanie  obiektu,  czyli  zobowiązania  wobec  Ciepłowni  Miejskiej.  Ten 
problem  występuje  od  wielu  lat,  ponieważ  I  półrocze  to  jest  ten  czas 
w działalności  SCKiS  kiedy  organizowanych  jest  najwięcej  działań 
wymagających dużego zaangażowania środków finansowych. To jest to, co 
nazywa się „Szydłowiecką Wiosną Kulturalną”, to są dwa duże ogólnopolskie 
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przeglądy:  Przegląd  Kapel  i  Zespołów  Ludowych  Stylizowanych,  to  są 
Zamkowe Spotkania Teatralne,  to są działania wymagające zaangażowania 
sporych środków. I od wielu lat ten problem się powtarza. Należy kosztem 
realizacji  pewnych  zobowiązań  zrobić  to,  do  czego  statutowo  SCKiS  jest 
zobowiązane.  Są  realizowane  te  działania  kulturalne,  które  wynikają 
z działalności statutowej SCKiS. Te wszystkie zobowiązania do końca roku 
zostaną uregulowane. To jest taki półroczny problem, który od lat występuje. 
W ubiegłym roku  też  tak  było  i  na  koniec  roku  wszystkie  zobowiązania 
zostały uregulowane bez problemu. 

Ad.10.
Naczel.  E.  Walczak  zaprezentowała  informację  o  stanie  realizacji  zadań 
oświatowych  za  rok  szkolny  2011/12,  w  tym  o  wynikach  sprawdzianów 
i egzaminów./inf. w zał. do prot./

Ad.11.
Sprawozdanie  z  pracy  Zespołu  Interdyscyplinarnego  ds.  Przeciwdziałania 
Przemocy  w Rodzinie  za  rok  2011/2012  przedstawiła  przewod.  Zespołu 
Interdyscyplinarnego p. Laurencja Piasecka. /w zał. do prot./

Ad.12.
Przewod. obrad przedstawił informację z Urzędu Skarbowego w Szydłowcu 
o złożonych przez radnych Rady Miejskiej oświadczeniach majątkowych za 
2011  rok  oraz  informację  Wojewody  Mazowieckiego  o  oświadczeniach 
majątkowych złożonych przez burmistrza Andrzeja Jarzyńskiego i przewod. 
RM Krystynę Bednarczyk na podst. art. 24h ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym /t.j. Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 ze zm./
/w zał. do prot./

Ad.13.
Radna D. Jakubczyk zwróciła się pomoc w imieniu strażaków OSP, którzy 
mają  problem  z  pozyskaniem  pieniędzy  w  wysokości  700  zł  na  paliwo 
a muszą dokonać przeglądu technicznego swojego pojazdu. 
- zwróciła się o informację na temat zadań w ramach funduszu sołeckiego – 
w I półroczu wykonano tylko 7%. Zapytała, czy w ogóle zadania mają szansę 
realizacji do końca roku.
-  ponowiła  pytanie  odnośnie  drogi  gminnej  zajętej  przez  mieszkańca 
Majdowa. Poinformowała iż wie,  że decyzja nadzoru budowlanego została 
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w tej kwestii  uchylona i  zostało tylko powództwo na drodze postępowania 
cywilnego. Radna wniosła, aby Gmina to  uczyniła.

Radny M. Koniarczyk:
1. na poprzedniej sesji zgłaszał problem z oświetleniem na osiedlu Północ 

Uzyskał  odpowiedź,  że  była  awaria  kabla  zasilającego.  Zapytał:  czy 
awaria została naprawiona, czy będzie konieczna wymiana kabla, jakie to 
będą koszty,  w jakim to czasie  będzie  zrealizowane.  Poinformował,  że 
mieszkańcy tego osiedla problem ten mają od dłuższego czasu.

2. zapytał, na jakim etapie znajdują się prace dot. przygotowań do przetargu 
odnośnie dostawy energii dla Urzędu i szydłowieckich instytucji. Jest to 
bardzo ważny temat a on nie otrzymał odpowiedzi na ten temat a składał 
zapytanie na poprzedniej sesji.

3. po  raz  kolejny  zgłosił  potrzebę  modernizacji  lub  cząstkowej  naprawy 
chodnika  wraz  ze  schodkami  przy  ul.  Zakościelnej.  Jest  to  chodnik 
prowadzący do PG nr 2. 

4. poinformował,  że  członkowie  Komisji  Edukacji  omawiali  kwestię 
sklepików szkolnych na posiedzeniu Komisji. Należałoby się zastanowić 
nad niektórymi  artykułami  żywieniowymi,  które  są  tam sprzedawane  - 
chodzi  o  chipsy,  kolorowe  napoje  gazowane.  Uczy  to  niezdrowych 
nawyków żywieniowych. Zwrócił się o interwencję w tej sprawie.

Dodał,  że  ukazał  się  ciekawy  program dla  najmłodszych  „Śniadanie  daje 
moc”  Celem  programu  jest  zwiększenie  świadomości  dot.  zdrowego 
odżywiania. Dotyczy to drugiego śniadania dzieci w szkole. Przy okazji tego 
programu jest konkurs. Zdaniem radnego nasze placówki oświatowe powinny 
w nim wziąć udział.
5. zwrócił  uwagę na stan nawierzchni ul. Radomskiej.  Szczególnie chodzi 

o wjazd  w  ulicę  Radomską.  Poinformował,  że  zgłaszał  to  już  do 
naczelnika. Chodzi o krawężnik, który jest dużą nierównością dla wjazdu. 
I  to  samo  dotyczy  wjazdu na  osiedle  przy  ul.  Radomskiej  na  przeciw 
piekarni pani Gryzy. 

6. na poprzedniej sesji zgłaszał kwestię przepełnionego pojemnika na śmieci 
na osiedlu „Nad zalewem” Ten pojemnik od miesiąca nie był opróżniany. 
Zalęgające  śmieci,  zaśmiecają  teren.  Zwrócił  się  o  opróżnienie  tego 
pojemnika.

Radny W. Winiarski:
1. wniósł  o  uregulowanie  stanu  prawnego  wszystkich  dróg  gminnych. 

Stwierdził, że jest tak, że jest droga gminna, która jest wpisana na mapie, 
jako droga gminna, w ewidencji jest ujęta, jako droga gminna natomiast 
nie są te drogi uwłaszczone. I problem występuje wówczas, jeżeli dana 
osoba, która graniczy z tą drogą w jakiś sposób z tej drogi korzysta, np. 
blokuje  stawiając  blaszany  garaż  a  następnie  składa  wniosek  do  sądu 
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o zasiedzenie takiej drogi. Kiedy ta droga nie jest uwłaszczona poprzez 
Gminę ma takie prawo i Gmina musi się starać tą drogę odzyskać. Taka 
jest sytuacja w Ciechostowicach i podobna, o której wspominała już radna 
D.  Jakubczyk  w  Majdowie.  Trzeba  kompleksowo  zająć  się  sprawą 
uregulowania, uwłaszczenia wszystkich tych dróg. Jest w trakcie sprawa 
dot.  konkretnej  drogi  w  Ciechostowicach.  Zapraszany  jest  sołtys  na 
posiedzenie sądu + pracownik i jest trudno wybronić sprawę oczywistą. 
Należy, więc szybko to uregulować. W tej konkretnej sprawie niezbędna 
jest pomoc prawna, żeby takich dróg dojazdowych do pól czy lasów nie 
pozbawiać się, gdyż nie będzie przejazdu z głównych dróg gminnych do 
pól czy lasów.

2. w budżecie  jest  przewidziane  10 tys.  zł  na  remont  drogi  biegnącej  od 
drogi powiatowej do Łazów przez las. Stwierdził, że do dnia dzisiejszego 
jeszcze  kruszywo  nie  jest  przywiezione.  Droga  gminna  przez  Łazy 
i Ciechostowice  również  trzeba  zinwentaryzować  ubytki  i  uzupełnić 
nawierzchnię.

3.  fundusz sołecki, który jest wykorzystany w części – chodzi o konkretne 
zadanie w Majdowie.  Sprawa dotyczy zamocowania ławek przy boisku 
Orlik i jest to związane z zadaniem monitoringu w ramach tego funduszu 
Zwrócił się o uregulowania i wyjaśnienie tego.

Radna  B.  Grzyb  zwróciła  się  o  wyjaśnienie  wypełnienia  ankiety,  jaką 
otrzymali  sołtysi  na  2013  rok  odnośnie  naliczenia  opłat  za  śmieci 
a w szczególności o pkt 4 „gospodarstwa domowe” Zapytała, czy to chodzi 
o stawkę ustaloną przez radnych? 

Radna I.  Świątkiewicz-Woda  powróciła  do  problemu  poruszonego  przez 
radnego M. Koniarczyka - chodzi o zaopatrzenie sklepików szkolnych 
w asortymenty  żywieniowe Nie  wiadomo,  kto  decyduje  o  tym,  jaka 
znajdzie się żywność w tym sklepiku. Była juz rozmowa na posiedz. 
Komisji Edukacji i radni stwierdzili, że chcą poprosić dyrektorów szkół 
na  rozmowę.  Wiadomo,  że  głównie  w  tych  sklepikach  królują  Fast 
foody a to nie jest zdrowe żywienie. Wiadomo, że występuje otyłość w 
społeczeństwie  i  wśród  młodzieży  Trzeba  się  tym  tematem 
zainteresować.

Radny M. Plewa zapytał, kto odpowie za wypadek, gdy jakieś dziecko czy 
osoba  złamie  rękę  czy  nogę  na  betonowym słupie,  który  stoi  na  osiedlu 
Wschód koło Biedronki a w zasadzie to nie są słupy tylko bryły betonowe, 
jako  pozostałość  po  kotłowni  miejskiej.  Przypomniał,  że  kiedyś  już 
interweniował w tej sprawie i  prosił  o zlikwidowanie tego. Mieszkańcy są 
zaniepokojeni, bo dzieci tam się bawią. Za chwilę zrobi się zima i zrobi się 
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ślisko.  Jeśli  złamie  ktoś rękę czy nogę to  przyjdzie  po odszkodowanie do 
Gminy. Zwrócił się o poważne podejście do tego i zlikwidowanie zagrożenia.

Radny P. Bloch – zapytał czy sprawa z lampami, które nie świecą dosłownie 
na  trzech  ulicach  oraz  sprawa  z  kablem,  który  szybko  się  wypala  będzie 
w tym roku załatwiona czy w następnym?
- czy  jeszcze  w tym roku zdąży  się  przed opadami  śniegu załatać  ubytki 
asfaltu na ulicy Kopernika?

Ad.14. 
Odpowiedzi na złożone interpelacje udzielił z-ca burmistrza K. Ziółkowski.
- radnej D. Jakubczyk - sprawa OSP będzie na bieżąco rozpatrzona.
- realizacja  funduszu  sołeckiego  to  się  pokrywa  z  interpelacją  radnego 

W. Winiarskiego – na 4 października o realizacji całego funduszu zostanie 
przekazana informacja do BRM, aby radni się zapoznali  - jak wygląda 
realizacja,  które  zadania  są  zrealizowane,  a  które  zadania  nie  są 
zrealizowane ze względów formalnych.

- droga w Majdowie zajęta  przez mieszkańca  – sprawa się  toczy już od 
wielu, wielu lat. Naczelnik poinformuje bardziej szczegółowo, bo jest na 
bieżąco.

- radnemu M. Koniarczykowi i radnemu P. Blochowi odnośnie oświetlenia 
na ul.  Północnej.  Jesteśmy w trakcie korespondencji.  Nie jest to prosta 
sprawa i niezwiązana bezpośrednio z użytkowaniem przez firmę ELTAS. 
Firma przesłała informację, że jest awaria na kablu. Tą usterkę na kablu 
trzeba najpierw zlokalizować specjalnym wozem a następnie  usunąć  tą 
usterkę. Oni są w trakcie kalkulowania, jakie to będą koszty. Te koszty 
trzeba  będzie  ponieść  poza  tym,  co  oni  mają  w normalnej,  codziennej 
eksploatacji  użytkowania.  To  powinno  nastąpić  w  miarę  szybko  tym 
bardziej, że jest październik i wieczory są długie.

- prace związane z przetargiem odnośnie dostawy energii odpowie naczel. 
K. Piotrowski.

- modernizacja  schodów do szkoły  – są  to  wnioski  na przyszły  rok,  ale 
doraźna poprawa wejścia na te schody, to może nastąpi  jeszcze w tym 
roku.

- sklepiki szkolne –szkoda, że wyszła przed czasem naczel. E. Walczak, bo 
służby oświatowe powinny się tym zainteresować. Z tego, co wiadomo to 
każdy  sklepik  w  szkole  ma  swojego  opiekuna,  nauczyciela,  który 
decyduje,  co  w  tym  sklepiku  się  znajduje  i  te  osoby  powinny  być 
odpowiedzialne.

Radny  M.  Koniarczyk uzupełnił,  że  te  sklepiki  są  prowadzone  przez 
uczniów, ale pod nadzorem dyrektora.  I  tu jest  temat  do poruszenia  przez 
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p. naczel. E. Walczak na spotkaniu z dyrektorami i może znajdą rozwiązanie 
tego problemu.
- stan  nawierzchni  na  ulicy  Radomskiej,  czyli  wjazdy,  sprawa  zostanie 

załatwiona na bieżąco, jest jeszcze masa asfaltowa na zimo i można by te 
dwa zjazdy uzupełnić. Na roboczo zostanie to zrobione.

- pojemnik na śmieci stojący przy budynku, zostanie to zgłoszone do SZUK 
żeby opróżnili ten pojemnik.

- uregulowanie stanu prawnego wszystkich dróg jest poważnym tematem, bo 
Gmina ma wykaz wszystkich dróg, ale jest jako samoistny posiadacz albo są 
nieuregulowane  te  stany  prawne.  I  to  są  problemy,  bo  Gmina  musi 
udowodnić, wykazać, że poniosła koszty związane z utrzymaniem tej drogi tj. 
że nieświadomie  weszła,  choć to była droga Skarbu Państwa i  odśnieżała, 
remontowała itd. Dopiero taką drogę może Gmina posiąść przez zasiedzenie, 
A to ciężko zgromadzić takie dokumenty. To jest temat, który Gmina będzie 
musiała z czasem uregulować. Zdarzają się przypadki a to szczególnie tam 
gdzie  te  drogi  są  wąskie,  ciasne  jak  w  zabudowie  na  wsiach  Majdów, 
Ciechostowice i  Łazy. Tam jest  kilka dróg dojazdowych do pól,  do lasów 
i tam się zdarza, że ktoś z jednej strony przygrodzi i z drugiej przygrodzi i jest 
problem. Ale jest wykaz wszystkich dróg i trzeba będzie kompleksowo tam 
gdzie się da uzyskać wyrok pozytywny.
- kwestia pozostałości po odciągach od komina. Sprawdzimy na czyim to jest 
gruncie i trzeba będzie coś z tym zrobić.

Naczelnik K. Piotrowski:
- odnośnie ankiety, to radni będą ustalali jaka opłata będzie obowiązywała 

za  odpady,  która  będzie  wprowadzona  od  1  lipca  w  gminie.  Ustawa 
przewiduje  4 możliwości,  które  są  w  ankiecie  wyszczególnione.  Żeby 
ułatwić mieszkańcom opracowano taką ankietę. Za jakiś miesiąc wyjdą 
dwie  propozycje  proj.  uchwał  pod  te  propozycje  z  ankiety,  w  celu 
omówienia. Ankieta wesprze tą dyskusję. Żadna metoda nie jest do końca 
sprawiedliwa.  Bo  jeden  może  mieć  100  m2 i  mieszkać  sam  i  on  nie 
produkuje więcej odpadów niż rodzina 5 osobowa na 10 m2. Więc po to 
jest  ankieta,  żeby  mieszkańcy  wiedzieli  że  coś  takiego  ich  czeka. 
Przypomniał,  że  radni podjęli  w tym roku uchwałę że objęte  opłatą są 
wszystkie posesje zamieszkałe i niezamieszkałe. Opłata od mieszkańca ta 
która  będzie  wnoszona  na  podstawie  deklaracji  dotyczy  mieszkańców, 
natomiast  opłata  np.  od  tych  którzy  prowadzą  działalność  będzie  od 
pojemnika.  Będzie  płaciło  Starostwo,  Dyrekcja  Wojewódzka, 
przedsiębiorcy, Policja, US, bo objęto wszystkie działki tym systemem. 
Na razie tworzona jest baza, ile tych firm będzie a potem będzie ustalana 
stawka  czyli  jak  np.  będzie  od  mieszkańca  to  ile  będzie  mieszkaniec 
płacił, ile dana firma od pojemnika. Będzie ustalone, że szkoła ma mieć 
10  pojemników,  opróżniamy  co  2  tygodnie  czyli  będzie  płaciła  za  20 
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pojemników miesięcznie. Stwierdził, że po zebraniu ankiety zaproponuje 
debatę na temat odpadów. 

- oświetlenie na osiedlu, lampy świecą, ale uszkodzenie zostało. Zrobione 
zostało to na takiej zasadzie,  że wszystkie lampy zostały puszczone na 
jedną fazę. Więc usterka nie została usunięta tylko to jest prowizoryczne 
załatanie, żeby się tylko świeciło. 

W nawiązaniu  do  wypowiedzi  radnego  T.  Ruta  odpowiedział,  że  właśnie 
trzymał te 2 tys. zł rezerwy na tego typu awarie. Radni w budżecie dali 30 tys. 
zł na oświetlenie. Co sesja ktoś zgłasza dowieszenie lampy a teraz przyjdzie 
awaria – sam samochód 2 tys. zł za odszukanie gdzie jest kabel uszkodzony, 
wymiana kabla 6 zł  za  mb i  takie pieniądze nawet  do grudnia muszą  być 
w budżecie, bo awaria może się zdarzyć w każdej chwili i nawet 30 grudnia. 
Trochę  tych  pieniędzy  na  oświetlenie  jest  mało  przy  takich  żądaniach 
dowieszeń. Na razie jest to na jednej fazie i wszystkie lampy świecą.
- droga w Majdowie, to jest ten przypadek gdzie droga przez Wojewodę 

była w 2010 roku uwłaszczona i prawo własności ma Gmina a Nadzór 
Budowlany wydał decyzję. W tej chwili jest sprawa na tym etapie, że ten 
mieszkaniec złożył wniosek do sadu o zasiedzenie. Droga jest bezspornie 
gminna. Może on tego zasiedzenia nie dostanie, bo przed sądem wystąpi 
radca,  za  świadków  będzie  OSP,  leśnicy.  Tak  się  zdarzyło,  że  ten 
mieszkaniec  chciał  wycinać drzewa i  pracownicy go przyblokowali,  że 
tnie nie na swojej działce. Mieszkaniec ten napisał oświadczenie, iż wie, 
że te drzewa rosną nie na jego działce.

- na mapie jest wiele dróg oznaczonych, jako „dr”. Nie wiadomo czyje są. 
Zaproponował,  żeby  w  przyszłym  roku  ustalić  i  zrobić  podział  na 
kategorie,  bo  w tej  chwili  jest  uchwała  RM o ulicach,  jest  o  drogach. 
Zostawić np.  kategorię dróg gruntowych, bo nie będziemy tak od razu 
kładli asfaltów i wszystkich dróg odśnieżać.

- jeśli  chodzi  o  fundusz  sołecki,  wszędzie  tam  gdzie  jest  to  prawnie 
możliwe będzie zrealizowany Natomiast  niektóre fundusze sołeckie  tak 
zostały zapisane przez mieszkańców, że ich się nie da zrealizować. Bo 
jeżeli jest zapis, że budowa przystanków a przystanki nie są na gruncie 
gminnym to tego nie da się postawić. Jeśli w Baraku jest napisane budowa 
placu zabaw a w Baraku nie ma ani 1m2 gruntów gminnych to w Baraku 
fundusz sołecki nie będzie zrealizowany.

Radny W. Winiarski zwrócił uwagę, że jeśli chodzi o realizację funduszu to 
czasami  ta świadomość mieszkańców,  sołtysa nie  jest  pełna.  I  tutaj  trzeba 
sprawę rozwiązywać na etapie składania wniosku do Gminy. Jest 7 dni na 
zweryfikowanie tego wniosku i wtedy ten wniosek jest do poprawy. I można 
wtedy  uniknąć  tych  spraw,  o  których  naczel.  mówił.  Ustawodawca  dał 
możliwość dysponowania środkami finansowymi mieszkańcom i teraz może 
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ta  niewielka  świadomość  spowodowała,  że.....  Gmina,  jako  bardziej 
kompetentna, świadoma tego nie dopilnowała.

Naczel.  kontynuował  – stwierdził,  że faktycznie świadomość nie jest  duża 
a czasami jest też dziwny zapis. np. w Sadku – zapisali sobie na hale/wiatę 
sztywno tyle i na szkołę tyle. Do wiaty zabrakło 500 zł a szkoła długo, długo 
nie  była  przejęta  przez  sołtysa  i  nie  ma.  Jeśli  któryś  z  sołtysów  chce  to 
przychodzi  i  dopytuje  się  jak  to  zapisać,  żeby  wykorzystać  ten  fundusz 
sołecki. 

Skarbnik I. Czarnota dopowiedziała, że w tym roku w ciągu tych 7 dni byli 
wzywani sołtysi telefonicznie. Do każdego sołtysa była uwaga czy poprawka. 
Przyszli poprawili wniosek. Stwierdziła, że takich problemów nie będzie na 
przyszły  rok.  Ustawodawca  tak  opracował  przepisy,  że  po  przyjęciu  nie 
można go zmienić. Budżet można bardzo często zmieniać natomiast funduszu 
sołeckiego nie można ruszyć.

- Naczelnik - ławki w Majdowie – z tegorocznego zadania budżetowego 
„wykonanie  monitoringu  i wykonanie  ławek”-  wykonano  ławki.  Teraz 
będzie realizowany monitoring Jeżeli z monitoringu zostaną środki to za 
resztę zostaną dokupione ławki. 

- wjazd na ul. Radomskiej  będzie zrobiony, ale obecnie priorytetem były 
roboty przy cmentarzu. /chodnik i podjazd/ 

Ad.15.
Informacja  przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  pismach  i  wnioskach 
skierowanych do Rady w okresie między sesjami oraz trybie ich załatwienia. 
Przewod. obrad poinformował o pismach, które wpłynęły do RM:
1. pismo od mieszkańców osiedla Podzamcze do Burmistrza z wnioskiem 

o budowę  kanalizacji  deszczowej  oraz  wykonania  dokumentacji  na 
budowę ulic Podzamcze i Lipową.

2. Sprawozdanie  z  działalności  Stowarzyszenia  MUSHIN sporządzone  na 
prośbę przewod. Komisji Edukacji Krzysztofa Guli.

3. pismo pani Danuty Szymkiewicz i Wandy Pacek z prośbą o zmianę zapisu 
w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego – przeznaczenie 
działek z rolnych na budowlane.

4. wniosek sołectwa Szydłówek I o ponowne wyłożenie planu do wglądu 
publicznego  w  związku  z  licznymi  uwagami  wniesionymi  do  proj. 
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  obszaru  sołectw 
Szydłówek I i Szydłówek II.

5. pismo  p.  Barbary  Jakubowskiej  w  sprawie  wykupu  na  własność 
mieszkania komunalnego.
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6. Odpowiedź Krajowej  Rady Radiofonii  i  Telewizji  na stanowisko  Rady 
Miejskiej w sprawie nie przyznania miejsca na multipleksie dla Telewizji 
Trwam. 

Ad.16.
Radny  M.  Plewa  zwrócił  się  o  to,  aby  materiały  dotyczące  Informacji 
o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2011/12, które naczel. 
E. Walczak miała w komputerze zostały przesłane radnym mailowo. 

Radny T. Rut podziękował Burmistrzowi za pomoc w ułożeniu kostki tzn., 
że oddelegował 3 fachowców, którzy ułożyli nową kostkę przy amfiteatrze 
w Sadku.

Radny K. Gula dołączył się do prośby radnego M. Plewy i zaproponował:
1) „Informację  o stanie  realizacji  zadań  oświatowych  za  rok  szkolny 

2011/12” zgrać na płytkę i przekazać każdemu radnemu.
2) zwrócił  się  z  prośbą,  aby w przyszłości,  gdy  będzie  taka  szczegółowa 

informacja dostarczyć ją wszystkim członkom Komisji Edukacji.
3) zwrócił się również do BRM, aby poinformować go e-mailem lub sms, 

gdy będą materiały w tzw. dziupli np. projekty uchwał, zaproszenia.
4) zwrócił  się  również  o  zamieszczanie  w  internecie  terminu  i  porządku 

posiedzenia Komisji Edukacji 

Radna B. Grzyb  podziękowała burmistrzom i Radzie za 100% wykonanie 
funduszu  sołeckiego  w  tym  roku.  Podziękowała  również  za  wykonanie 
malutkiego odcinka drogi w Zdziechowie i poprosiła o dokończenie tej drogi 
jeszcze w tej kadencji.

Przewod. RM Krystyna Bednarczyk poinformowała, że następna sesja jest 
planowana na dzień 29 października br. o godz. 1300 

Następnie przedstawiła przypuszczalny porządek sesji:
a) uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 

południowo-zachodniej części miasta Szydłowiec, część I.
b) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego za 2013 

rok,
c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,
d) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,
e) zmiany statutu Szydłowieckiego Centrum Kultury i Sportu –Zamek.
f) zmian w budżecie Gminy Szydłowiec w 2012 roku.

oraz informacja o sporcie.

Radny  M.  Koniarczyk  podziękował  radnemu  M.  Plewie  za  pomoc 
w uzupełnieniu ubytków drogowych koło przedszkola publicznego.
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Ad.17. 
Na tym porządek XX sesji został wyczerpany.

Przewod.  obrad zamknął  obrady  wypowiadając  formułę  „Wysoka  Rado, 
zamykam XX sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu”

Czas trwania sesji od godz.1100 do godz.. 1540

Rada podjęła uchwały od Nr 130 do Nr 133/XX/12 

Głosy w głosowaniu jawnym przeliczał Łukasz Stasiak.

 Protokołowała: Przewodniczący obrad:
 Krystyna 

Jachowska- Sadura         Artur Łyczek
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